
 

 

PROTOKÓŁ NR XLI/2022 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 27 stycznia 2022 r. 

W sesji wzięli udział: 

• 13 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Radca prawny – Robert Krupa 

Radni nieobecni: Horuń Kamil, Olech Marcin 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XL sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

4. Podjęcie uchwały: 

4.1 zmieniającej uchwałę nr XX/164/2016 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

27 października 2016 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Motarzynie, 

4.2 w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/270/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

25 października 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Leśników Polskich w Motarzynie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Leśników Polskich w Motarzynie, 

4.3 w sprawie zmiany uchwały nr XIX/147/2020 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1m2 pasa drogowego dróg gminnych na terenie 

Gminy Dębnica Kaszubska, 

4.4 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości oznaczonej nr ewidencyjnym 295/10, obręb geodezyjny 

Motarzyno, stanowiąca własność Gminy Dębnica Kaszubska, 

4.5 w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

o zniesienie urzędowych nazw miejscowości: Gałęźnik, Łoźnik, Piaszki, Sulin i Zakłodno, 

4.6 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 

2022-2035, 

4.7 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2022. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Sprawozdanie z wykonania uchwał. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 



 

 

7.1 Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

7.2 Komisji Rewizyjnej, 

7.3 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

7.4 Komisji Spraw Społecznych. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

9.  Zamknięcie sesji. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XL sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

4. Podjęcie uchwały: 

4.1 zmieniającej uchwałę nr XX/164/2016 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

27 października 2016 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Motarzynie, 

4.2 w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/270/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

25 października 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Leśników Polskich w Motarzynie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Leśników Polskich w Motarzynie, 

4.3 w sprawie zmiany uchwały nr XIX/147/2020 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1m2 pasa drogowego dróg gminnych na terenie 

Gminy Dębnica Kaszubska, 

4.4 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości oznaczonej nr ewidencyjnym 295/10, obręb geodezyjny 

Motarzyno, stanowiąca własność Gminy Dębnica Kaszubska, 

4.5 w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

o zniesienie urzędowych nazw miejscowości: Gałęźnik, Łoźnik, Piaszki, Sulin i Zakłodno, 

4.6 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 

2022-2035, 

4.7 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2022, 

4.8 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości nr 265, obręb geodezyjny Budowo 

w trybie bezprzetargowym, 

4.9 w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 

4.10  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 



 

 

6. Sprawozdanie z wykonania uchwał. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

7.1 Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

7.2 Komisji Rewizyjnej, 

7.3 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

7.4 Komisji Spraw Społecznych. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

9.  Zamknięcie sesji. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1 

Sesja Rady Gminy Dębnica Kaszubska została otwarta przez Przewodniczącego Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska Ireneusza Ziółkowskiego, rozpoczęła się o godzinie 12:14 w sali konferencyjnej 
im. Jadwigi Karaś w Urzędzie Gminy Dębnica Kaszubska. Na podstawie listy obecności stwierdzono 
nieobecność dwóch radnych oraz stwierdzono prawomocność obrad. 

Ad. 2 

Do porządku obrad złożono 4 wnioski o zmianę porządku obrad: 

1) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie po punkcie 4.7 punktu 4.8 
projektu uchwały „w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości nr 265, obręb 
geodezyjny Budowo w trybie bezprzetargowym”. 

2) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie po punkcie 4.8 punktu 4.9 
projektu uchwały „w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska”. 

3) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie po punkcie 4.9 punktu 4.10 
projektu uchwały „w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dębnica 
Kaszubska”. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad każdym ze złożonych 
wniosków. 

Zarządzono głosowanie nad pierwszym wnioskiem formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania pierwszy wniosek formalny został przyjęty.  
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 



 

 

Zarządzono głosowanie nad drugim wnioskiem formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania drugi wniosek formalny został przyjęty.  
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Zarządzono głosowanie nad trzecim wnioskiem formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania trzeci wniosek formalny został przyjęty.  
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem 
porządku obrad po wprowadzonych zmianach. 

W wyniku zarządzonego głosowania pierwszy wniosek formalny został przyjęty.  
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (1): Tutak Bartłomiej 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Lejczak Jadwiga 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad. 3 

Zatwierdzono protokół z XL sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

Ad. 4-4.1 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XX/164/2016 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
27 października 2016 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Motarzynie, stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że uchwała została omówiona 
i zaopiniowana podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
Następnie zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta.  
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLI/290/2022 i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 4.2 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/270/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 25 października 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej im. Leśników Polskich w Motarzynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową 
im. Leśników Polskich w Motarzynie, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że uchwała została omówiona 
i zaopiniowana podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
Następnie zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta.  
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLI/291/2022 i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad. 4.3  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/147/2020 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1m2 pasa drogowego dróg gminnych na 
terenie Gminy Dębnica Kaszubska, stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że uchwała została omówiona 
i zaopiniowana podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
Następnie zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 



 

 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta.  
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLI/292/2022 i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad. 4.4 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości oznaczonej nr ewidencyjnym 295/10, obręb geodezyjny 
Motarzyno, stanowiąca własność Gminy Dębnica Kaszubska, stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że uchwała została omówiona 
i zaopiniowana podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
Następnie zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta.  
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLI/293/2022 i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad. 4.5 

Projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych 
i Administracji o zniesienie urzędowych nazw miejscowości: Gałęźnik, Łoźnik, Piaszki, Sulin 
i Zakłodno, stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że uchwała została omówiona 
i zaopiniowana podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
Następnie zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta.  
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 



 

 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLI/294/2022 i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Ad. 4.6 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica 
Kaszubska na lata 2022-2035, stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że uchwała została omówiona 
i zaopiniowana podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

Radny Krzysztof Badowski poinformował, że poprzednio WPF był sporządzony na 10 lat, ten jest 
sporządzony na 13 lat. Radni nie otrzymali informacji skąd taka zmiana. Poprosił, aby podczas 
dyskusji na komisjach wspólnych przekazywać tę informację. 

Skarbnik Gminy Bożena Rosińska poinformowała, że WPF tworzony jest na okres przewidywanych 
zadłużeń. Okres spłaty został wydłużony ze względu na podobne wartości spłat przez wszystkie lata. 
Uzasadnienie do uchwały zawiera informację o wydłużonym czasie spłaty i zgodnością z ustawą 
o finansach publicznych. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta.  
Wynik głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

ZA (10): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Lejczak Jadwiga, Paczesny Piotr, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLI/295/2022 i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad. 4.7 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2022, 
stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że uchwała została omówiona 
i zaopiniowana podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

Radny Piotr Paczesny poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa opiniowała projekt budżetu 
na 2022 rok, jednakże projekt uchwały różni się od tego, co zostało zaopiniowane. Dochody 
budżetowe nie wystarczają na pokrycie wydatków. Opinia RIO była wydana do zupełnie innego 
projektu budżetu. 



 

 

Radny Krzysztof Badowski poinformował, że zwracał uwagę na wysoki poziom planowanego 
przychodu ze sprzedaży mienia gminnego. Planowane było 2,5 mln zł, wykonano 1,5 mln zł. 
Zaciąganie kolejnych zobowiązań rodzi niepokój. Radny zaproponował, aby spotkać się na 
posiedzeniu wspólnym komisji i ponownie omówić budżet. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że gminę czeka restrukturyzacja zadłużenia. 
Przez cały czas gmina spłaca zadłużenia, zaciągnięte na różne potrzeby m.in. budowę szkoły. Aby móc 
rozwijać i realizować inwestycje trzeba będzie dokładać kolejne zadłużenia i na bieżąco je spłacać. 
Zadłużenie może zostać spłacone kosztem realizacji wszystkich inwestycji. Obecnie koszty wykonania 
dokumentacji wzrosły z poziomu około 15 tys. zł do 100 tys. zł. Wzrastają koszty realizacji już 
trwających inwestycji. Wykonawcy mają problem, aby zrealizować zadania w zadeklarowanych 
kwotach. Budżet na 2022 rok został zaplanowany w 2021 roku, a wiemy jak szybko sytuacja się 
zmieniła, stąd też potrzeba zaciągnięcia nowych obligacji. Planowana kwota wolnych środków wynosi 
2,4-2,8 mln zł. Te środki pomniejszą zobowiązania. Proponowana kwota zaciągnięcia obligacji nie jest 
pewna, na razie jest tylko planowana. 

Skarbnik Gminy Bożena Rosińska poinformowała, że opinia o projekcie budżetu jest pozytywna. RIO 
prosi jedynie o zachowanie ostrożności w planowaniu wysokości wolnych środków. 

Złożono wniosek o dokonanie autopoprawki na ostatniej stronie w uzasadnieniu do projektu uchwały 
„w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2022” w tabeli zatytułowanej 
„V. BUDŻET GMINY DĘBNICA KASZUBSKA NA 2022 ROK PRZEDSTAWIA SIĘ NASTĘPUJACO:” suma 
wydatków i rozchodów wynosi 64 210 547,00. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem wniosku. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty.  
Wynik głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (10): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Leśniewski 
Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (1): Tutak Bartłomiej 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Krycki Adam 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem 
uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta.  
Wynik głosowania: ZA: 7, PRZECIW: 4, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (7): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Leśniewski Witold, Sowińska Beata, 
Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (4): Krycki Adam, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Paczesny Piotr 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 



 

 

Uchwała otrzymała nr XLI/296/2022 i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Ad. 4.8 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości nr 265, obręb geodezyjny 
Budowo w trybie bezprzetargowym, stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że sprawa wykupu działki została 
omówiona podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
Następnie zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta.  
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Tutak Bartłomiej, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLI/297/2022 i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Ad. 4.9 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska, stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

O godzinie 13:22 sesję opuścił radny Mateusz Kołacki. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta.  
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Tutak Bartłomiej, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLI/298/2022 i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Ad. 4.10 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dębnica Kaszubska, 
stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 



 

 

Radny Roman Cech poinformował, że skarga złożona została przez mieszkańca Dębnicy Kaszubskiej 
na działalność Wójta Gminy Dębnica Kaszubska w związku z zaniedbaniem w postaci braku posypania 
piskiem w dniu 20 stycznia ul. Kościelnej i ul. Sobieskiego w Dębnicy Kaszubskiej. Skarżący stwierdza, 
że cała ulica Kościelna i Sobieskiego były pokryte warstwą śniegu, który stworzył bardzo śliską 
nawierzchnię również przy przejściu dla pieszych. Skarżący został zaproszony na spotkanie z komisją, 
ale odmówił przyjścia. 20 stycznia nad Polską przeszła burza śnieżna. Wykonawcy dzień wcześniej 
otrzymali informację o konieczności porannego wyjazdu. Burza śnieżna przeszła i wykonawcy nie 
zdążyli odśnieżyć i posypać wszystkich dróg gminnych w jednym czasie. Zaczęto odśnieżać oraz sypać 
piaskiem najbardziej niebezpieczne miejsca w Dębnicy Kaszubskiej od ulicy Akacjowej i Tulipanowej 
wyjazd na drogę wojewódzką oraz wszystkie wzniesienia połączone z drogą wojewódzką te, które 
stwarzają niebezpieczeństwo. Później zostały posypane ulice Sobieskiego i Kościelna. Komisja 
stwierdziła, że wykonawcy byli poinformowani i działania zostały podjęte przez wykonawców. 
Komisja większością głosów uznała, że skarga na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska jest bezzasadna. 
Część dróg wskazanych w skardze należy do Powiatu, stąd też skarga została przekazana do zarządcy 
drogi. Komisja przekazała informację, żeby skrzyżowanie ulicy Kościelnej i Sobieskiego również 
zaliczyć do bardzo niebezpiecznych miejsc,  ponieważ jest tam duży ruch samochodowy i pieszy ze 
względu na dowóz i dojście dzieci do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej. 

Radny Piotr Paczesny poinformował, że powinny zostać wdrożone procedury i dziennik z zapisami, 
kiedy i gdzie zostali wysłani wykonawcy, o której zaczął padać śnieg itp.  

Wiceprzewodniczący Rady Witold Leśniewski poprał propozycję prowadzenia książki zleceń 
dotyczącej akcji zima. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że każde rozmowy z wykonawcami są 
nagrywane, stąd też można odtworzyć dyspozycje dla wykonawców. Wykonawca zajmujący się 
rejonem Dębnicy Kaszubskiej został uczulony na konieczność odśnieżania i posypywania miejsc 
niebezpiecznych takich jak skrzyżowania czy okolice szkoły. Warunki atmosferyczne panujące 
tamtego dnia były trudne dla każdego. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta.  
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (10): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Krycki Adam, Leśniewski 
Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLI/299/2022 i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Ad. 5 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska stanowi załącznik nr 36 do 
protokołu. 

Ad. 6 

Sprawozdanie z wykonania uchwał stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 



 

 

O godzinie 13:46 radna Beata Sowińska opuściła sesję. 

Radny Piotr Paczesny zapytał co się dzieje z ogrzewaniem w Zespole Szkolno-Przedszkolnym, gdyż 
słyszał, że w szkole jest zimno. Radny zapytał również o postępy prac w kotłowni w tzw. „Czerwonej 
Szkole”. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski odpowiedział, że jest problem z ogrzewaniem ze względu na 
nieprzystosowanie grzejników do ogrzewania przez pompę ciepła. W przypadku dużych mrozów 
przejdzie się na ogrzewanie olejowe, by w tym czasie dokonać niezbędnych wymian grzejników. 
Zakupiono termometry do wszystkich sal, tak aby móc sprawdzić czy faktycznie temperatura w sali 

jest mniejsza niż 18, czy może to tylko subiektywne odczucie niektórych osób. W przypadku 
kotłowni w „Czerwonej Szkole” nie ma porozumienia z wykonawcą, który nie chce zrealizować 
zamówienia zgodnie ze specyfikacją. Chce zamontować rozwiązania, które według nas nie będą 
spełniały swojej roli, na które nie można się zgodzić. Wezwano wykonawcę do realizacji zadania. 
W przypadku braku porozumienia trzeba będzie odstąpić od umowy. 

Ad. 7-7.1 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu radny Ireneusz Ziółkowski poinformował, że 
komisja spotkała się dwukrotnie. Pierwsze spotkanie dotyczyło opracowania planu pracy 
i sprawozdania z działalności komisji w 2021 roku. Kolejne spotkanie odbyło się podczas posiedzenia 
wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy. 

Ad. 7.2 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Roman Cech poinformował, że komisja spotkała 
się trzykrotnie. W dniu 30.12 miało miejsce zakończenie kontroli Urzędu Gminy w zakresie wydatków 
przeznaczonych na OSP, kontroli pojazdów służbowych Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska oraz 
kontroli lokali socjalnych będących w zasobie mieszkaniowym Gminy Dębnica Kaszubska 
znajdujących się w miejscowości Borzęcino i Kotowo. Kolejne spotkanie obyło się 20.01 podczas 
posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy, na którym opiniowane były projekty uchwał. 
Po tym spotkaniu komisja odbyła swoje posiedzenie, na którym opracowała plan pracy na 2022 rok 
i sprawozdanie z 2021 roku. 

Ad. 7.3 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Roman Cech poinformował, że komisja 
spotkała się dwukrotnie. Pierwsze spotkanie odbyło się 20.01 podczas posiedzenia wspólnego 
wszystkich komisji Rady Gminy, na którym opiniowane były projekty uchwał. Kolejne spotkanie 
odbyło się 24.01, na którym ustalono plan pracy komisji na bieżący rok oraz sprawozdanie z pracy 
w roku ubiegłym. Dodatkowo komisja wypracowała opinię o skardze na Wójta Gminy Dębnica 
Kaszubska. 

Ad. 7.4 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych radny Mateusz Szerlowski poinformował, że 
komisja spotkała się 20.01 podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy, na 
którym omówiono ważne sprawy gminy. Kolejne spotkanie odbyło się 27.01 w celu ustalenia planu 
pracy komisji. 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Ireneusz Ziółkowski przeszedł do wolnych wniosków i informacji. 
Poinformował, że do wiadomości Rady Gminy wpłynęło pismo od mieszkańca dotyczące wykupu 
działki, którą do tej pory dzierżawił. Rada Gminy otrzymała również do wiadomości odpowiedź Wójta 



 

 

Gminy, w której informuje, że nieruchomość nie zostanie sprzedana. Dodatkowo wpłynęła 
informacja o wysokości średnich miesięcznych wynagrodzeń nauczycieli. Wpłynęło także 
sprostowanie oczywistej omyłki pisarskiej do „Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska” z dnia 17.11.2021 r. Korespondencja była przesyłana na skrzynki mailowe 
radnych. Sprostowanie stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Radny Bartłomiej Tutak zapytał skąd wyniknęło opóźnienie w wykonaniu zarządzenia Komisji 
Rewizyjnej o przesłaniu zawiadomienia do Inspektoratu Nadzoru Budowalnego w Słupsku. Komisja 
zobowiązała do przesłania protokołu w terminie 3 dni od dnia jego podpisania. Przewodniczący 
Komisji podpisał zawiadomienie 30.12. 

Inspektor Emilia Konopka poinformowała, że Komisja Rewizyjna podpisała protokół 30.12. Pani Wójt, 
po zapoznaniu się z treścią protokołu, podpisała go i następnie wysłano zawiadomienie do nadzoru. 
Zgodnie ze statutem protokół z kontroli podpisuje komisja i kierownik jednostki kontrolowanej. 
Komisja wskazała w piśmie, że załącznikiem do zawiadomienia jest protokół. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że komisja przekazała protokół 31.12. 
W dniach 6-7 urząd nie funkcjonował, wobec tego niezwłocznie po zapoznaniu i podpisaniu 
protokołu został on przesłany do Inspektoratu. 

Radca prawny Robert Krupa poinformował, że należy zastanowić się czy komisja ma uprawnienia, 
aby występować do organów o przeprowadzenie kontroli. Komisja może zobowiązać do wystąpienia 
z wnioskiem. Wójt Gminy odpowiedzialny jest za mienie gminy, może wystąpić z wnioskiem na 
prośbę komisji i dlatego też zapoznanie się z protokołem jest uprawnieniem wójta. W przypadku 
odmiennego zdania i niewykonania zarządzenia komisji przez wójta, sprawa powinna być skierowana 
do rady. Zaznaczył, że jest to stanowisko wypracowane „na szybko”. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski zapoznał z pismem zawierającym wspólne, negatywne 
stanowisko Konwentu Wójtów i Burmistrzów Powiatu Słupskiego w sprawie przyłączenia części 
Powiatu Słupskiego do miasta Słupska. Konsultacje w tej sprawie będą przeprowadzone na terenie 
miasta jak i całego powiatu. 

Przy tym punkcie zostały złożone wnioski formalne: 

1) radnego Bartłomieja Tutaka o odczytanie protokołu z kontroli lokali socjalnych na terenie 
gminy Dębnica Kaszubska, 

2) radnego Krzysztofa Badowskiego o zakończenie dyskusji dotyczącej lokali i przeprowadzenie 
jej na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji. 

O godzinie 14:41 radny Bartłomiej Tutak opuścił sesję. 

Radny Krzysztof Badowski wycofał swój wniosek formalny. 

Przewodniczący Rady Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad wnioskiem formalnym radnego 
Bartłomieja Tutaka. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został odrzucony.  
Wynik głosowania: ZA: 2, PRZECIW: 7, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

ZA (2): Cech Roman, Lejczak Jadwiga 



 

 

PRZECIW (7): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Krycki Adam, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, 
Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Knitter Rafał 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Radna Jadwiga Lejczak zgłosiła potrzebę demontażu słupa przy przepompowni w miejscowości 
Grabin oraz konieczność wykonania chodnika i przystanku przy drodze wojewódzkiej w Krzywani. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że lokalizacja zarówno chodnika jak 
i przystanku znajduje się przy drodze wojewódzkiej, stąd też na wszystko musi wyrazić zgodę 
i uzgodnić Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Leśniewski poinformował, że za ul. Zajęczą prowadzącą do pól ktoś 
pozostawił śmieci. Zapytał także o możliwości ponownego sprawdzenia gruntów nadających się pod 
budowę farm fotowoltaicznych.  

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że była przeprowadzona inwentaryzacja 
gruntów z przeznaczeniem pod farmy fotowoltaiczne. Na chwilę obecną nie ma już gruntów 
nadających się do takiej inwestycji. Być może należy dokonać ponownej inwentaryzacji. 

O godz. 14:53 radny Mateusz Szerlowski opuścił sesję. 

O godz. 14:59 radna Jadwiga Leczak opuściła sesję. 

Radny Piotr Paczesny poinformował, że chciałby uzyskać informację o kosztach ponoszonych na 
oświatę, z tego względu, że koszty wynoszą 20 mln zł, a subwencja wynosi 12 mln zł. Chciałby 
wiedzieć co jest przyczyną, że gmina tyle dokłada do oświaty. Radny dodał, że chciałby zobaczyć 
składane wnioski do budżetu gminy przez mieszkańców gminy. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że koszt utrzymania przedszkola wynosi ponad 
4 mln zł, na które nie jest przeznaczana żadna subwencja. W głównej mierze sołtysi składają wnioski 
o ujęcie inwestycji w budżecie. Mieszkańcy raczej wniosków nie składają. 

Radny Krzysztof Badowski poinformował, że Komisja Spraw Społecznych zaplanowała wizytację 
w szkołach w związku z podsumowaniem roku szkolnego i sprawdzenie ich pod względem 
funkcjonowania i finansowania. 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski o godzinie 15:36, po wyczerpaniu porządku 
obrad, zamknął sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
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